
Protokół  Nr XXV/2017

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 7 czerwca 2017 roku  w lokalu
Urzędu Gminy w Dobrem.

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 05 i trwały do godziny 14 00 .

Radni nieobecni podczas sesji : Zbigniew Olko, Krzysztof Laskowski , Roman Sajnóg ,
Krzysztof Zaperty /lista obecności na piśmie w załączeniu /.
Ponadto w sesji udział wzięli :Wójt Gminy , Zastępca Wójta Gminy , Skarbnik Gminy , 
sołtysi z terenu gminy Dobre.

Do pkt.1.Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Szymański ,
który powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji udział bierze 11 radnych
co stanowi 74 % ustawowego składu rady , w związku z tym sesja władna jest do 
podejmowania uchwał .

W sesji udział wziął Pan Paweł Araszkiewicz przedstawiciel KRUS w Mińsku 
Mazowieckim , który  udzielił informacji o wypadkowości  w gospodarstwach rolnych,
a następnie przeprowadził konkurs o wiedzy rolniczej , ogłosił wyniki tego konkursu i 
rozdał nagrody.

Do pkt.2.Informacja  o pismach  , które wpłynęły do Rady Gminy :

1/pismo sołtysów z terenu gminy Dobre w sprawie podwyższenia prowizji dla sołtysów,
  pełna treść pisma stanowi załącznik do niniejszego protokółu/,
2/pismo Gminnej Spółdzielni „SCh” w Dobrem z prośba o rozpatrzenie problemu i podjęcie 
  decyzji dot. wyłączonej z działalności myjni i konieczności płacenia z tego tytułu podatku 
  od nieruchomości , /pełna treść pism stanowi załącznik do niniejszego protokółu ,
3/pismo radnego Sadurskiego dot. dokumentów rozliczeniowych przebiegu wozu  
   strażackiego OSP Czarnogłów oraz odpowiedź Wójta Gminy na to pismo ,
   /obydwa pisma stanowią załączniki do niniejszego protokółu/,
4/pismo radnego Sadurskiego skierowane do Wójta Gminy , a do wiadomości dla Rady  
  dot. kosztów jakie gmina poniosła w związku  z przygotowywaniem programu partnerstwa 
  publiczno prywatnego w zakresie oświetlenia led lamp ulicznych,kosztów przygotowania 
  projektu budowy budynku z przeznaczeniem na toaletę publiczna w Dobrem, kosztów   
  przygotowania dokumentacji remontu szkoły w Dobrem,
  /pismo stanowi załącznik do niniejszego protokółu /, Wójt Gminy nie udzielił jeszcze   
   odpowiedzi na powyższe pismo,
5/pismo radnego Sadurskiego kierowanego do Wójta Gminy do wiadomości dla Rady  
  Gminy oraz przedstawienie odpowiedzi radnym na sesji dot.wynagrodzenia Wójta Gminy 
  i Zastępcy Wójta , nagród , trzynastek za 2015 i za 2016 rok . 
  Odpowiedzi na piśmie udzieliła Pani Skarbnik .
  Obydwa pisma stanowią załączniki do niniejszego protokółu,
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 6/ dwa pisma radnego Sadurskiego kierowanego do Wójta Gminy , a do wiadomości dla 
   Rady  Gminy  dotyczące przetargu na remont szkoły w Dobrem ,oraz odpowiedzi Wójta 
   na te pisma , 
   pisma stanowią załączniki do niniejszego protokółu ,
7/pismo radnego Sadurskiego  zawierające  spostrzeżenia i uwagi dot. inwestycji na drodze  
   niedaleko Czarnogłowia ,
   pismo stanowi załącznik do niniejszego protokółu ,
8/ pismo radnego Sadurskiego  dot.podania informacji przez Wójta Gminy  jaki  będzie   
    zakres remontu szkoły , co będzie pokryte ze środków unijnych , a za co będzie płacone z 
    kasy gminy , z zaciągniętych kredytów.  
    Odpowiedzi na pismo udzielił Wójt Gminy , odpowiedź odczytano  podczas sesji , 
    / pisma stanowią załączniki do niniejszego protokółu  /.

P.P.Sadurski – złożyłem pismo do Wójta Gminy ,ale nie napisałem , że również do Rady 
Gminy , czy mogę teraz odczytać?
Przew.Rady Gminy – nie . Proszę złożyć pismo do Rady Gminy.
Pismo sołtysów  w sprawie prowizji na Komisje BOR . Pismo Gminnej Spółdzielni to 
kompetencja Wójta Gminy , anie Rady .
P.H.Łukasiak Chądzyńska Prezes GS „SCh” - to dlaczego trzymaliście pismo dwa miesiące ,
zamiast od razy odpowiedzieć .
Przew.Rady Gminy – nie mogę decydować za Radę Gminy .
Radny St.Paderewski – ja wiem ,że Pan przejął balast po poprzedniej władzy , ale Rada 
może pomóc GS-owi. Chodzi o to ,aby na czas gdy myjnia nie pracuje nie brać opłat .
Przew.Rady Gminy – to nie Rada odebrała pozwolenie wodno prawne , to starostwo .Proszę 
nie mieszać Rady do tego . Ja prosiłem ,aby ówczesny Wójt dogadał się z Panią Prezes , nie 
wiem dlaczego nie dogadaliście się .
Radny St.Paderewski – jak Pan chciał ,żeby przekazać dla OSP to GS przekazał.
Przew.Rady Gminy – to budowali mieszkańcy .
Wójt Gminy – historia naszej myjni ciągnie się długo . Doszło do spotkania  z Panią 
Prezes ,aby wprowadzono urządzenia , które wyeliminowałyby  ścieki chemiczne z myjni . 
Była propozycja z mojej strony ,ale Pani Prezes nie chciała dojść do porozumienia . Ja nie 
mam możliwości umorzenia  podatków od działalności gospodarczej . W tym momencie 
trwają oględziny myjni przez biegłych . My w tej kwestii nie zawiniliśmy . Pani Prezes nie 
zawarła umowy na dostawę wody i odprowadzanie ścieków.
Radny St.Paderewski – tu nie chodzi o umorzenie podatku ,ale o odstąpienie i zawieszenie 
poboru podatku .Nie wiadomo kiedy to się rozstrzygnie.
Wójt Gminy – ja dbam o interes gminy . Ustawa mnie nie zwalnia od poboru podatku . Ja 
swoje  zdanie powiedziałem .
Przew.Rady Gminy – pisma Pana Sadurskiego , odpowiedzi Pan  otrzymał , na jedno pismo 
otrzyma Pan odpowiedź  w terminie ..
Pismo Nr 8 , gdyby Pan słuchał Wójta to by Pan wiedział ,że powiat przykryje asfaltem całą 
drogę . Jeśli chodzi o liczbę mieszkańców to proszę przeliczyć  sobie mieszkańców 
Czarnogłowia i Adamowa . Jeśli chodzi o współpracę z powiatem to każda gmina 
współpracuje z powiatem , nie tylko Dobre .
Radna H.Wadas – w piśmie tym zostałam i ja wymieniona . Upomniałam się o drogę  ,ale 
nie widzę potrzeby , aby Pan o tym pisał . Nie mam konfliktu z żadnym radnym , ani z 
Wójtem . Nie widzę podstawy , dla której złożył Pan to pismo . Komisje są nagrywane ,
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umieszczane w internecie , każdy mieszkaniec może zobaczyć i usłyszeć co mówi radna 
Wadas.
Przew.Rady Gminy – pisze Pan takie rzeczy . Cieszę się ,że dróg przybywa .Pan nie chce 
nawet drogi do siebie bo nie przyjął Pan budżetu gminy .
Wójt Gminy – buduję drogi na terenie całej gminy .Trzeba zastanowić się nad tym co się 
pisze.

Do pkt.3.Komisje wniosków nie złożyły .

Do pkt.4.Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami .

1/przyjąłem 126 petentów,
2/OSP w Porębach Nowych rozebrało tamę na rzece Rządza,
3/ w dniach 29 i 30 marca uczestniliśmy  w ramach rewitalizacji w wyjeździe do Bałtowa i 
  Olsztyna koło Częstochowy,
4/w dniu 2 kwietnia rozegrany został turniej piłki halowej pięciu gmin,
5/odbyło się szereg spotkań  w sprawie rewitalizacji ,
6/prowadziłem rozmowy odnośnie uzyskania Białego Certyfikatu , wiąże się to z  
  termomodernizacją kompleksu szkolnego,
7/odbyło się spotkanie odnośnie instalacji fotowoltaicznej , niestety  nasz wniosek nie 
   uzyskał dofinansowania  ,ale ściągnęliśmy firma , która zawiera umowy z mieszkańcami i 
   niebawem wejdzie  z pracami ,
8/prowadzone są prace związane z gazyfikacją Dobrego . W tym roku gaz zostanie   
   doprowadzony do szkoły ,
9/w dniu 3 maja uczestniczyłem w Akademii dot.obchodów 3-go Maja,
10/ w dniu 6 maja  odbyły się obchody  Dnia Strażaka ,
11/w dniu 10 maja dobyło się spotkanie z dyrektorami szkół odnośnie organizacji nowego 
   roku szkolnego ,
12/w dniu 10 maja brałem udział w pogrzebie księdza Franciszka Rutkowskiego   
   wieloletniego proboszcza naszej parafii,
13/w dniu 21 maja brałem udział w festynie rodzinnym,
14/ w dniu 24 maja brałem udział w Komisji BOR,
15/w dniu 27 i 28 maja brałem udział w festynach z okazji Dnia Dziecka,
16/w dniu 6 czerwca brałem udział w konwencie Wójtów , który odbył się w Sulejówku ,

17/Trwają prace budowlane przy realizacji zadania Rozbudowa oczyszczalni ścieków w 
   miejscowości Dobre gmina Dobre dz. nr 107, obręb Zdrojówki ,
18/Trwają prace związane z budową sieci wodociągowej rozdzielczej z przyłączami w  
miejscowości Drop, Makówiec Duży, Sąchocin, Świdrów oraz stacji podnoszenia ciśnienia 
w sieci wodociągowej w miejscowości Sąchocin gmina Dobre .
19/Podpisano umowę na dofinansowanie  zadania  pod nazwą „ Utworzenie gminnego 
żłobka w Dobrem w celu umożliwienia opieki nad dziećmi do lat 3”.
20/Podpisano umowę na dofinansowanie  zadania  pod nazwą „Konstanty Laszczka –     
wielkiego formatu artysta rzeźbiarz inspiracją kulturową Mazowsza. Adaptacja budynku 
użyteczności publicznej na muzeum.”Przeprowadzono procedurę przetargową, wyłoniono 
Wykonawcę firmę Zakład Usług Remontowo-Budowlanych „ANMAR”Marek Jaczewski, 
Żelazów 14, 07-120 Korytnica i podpisano z nim umowę na wykonanie w/w zadania na 
kwotę 442 308,00 zł.
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22/Przeprowadzono procedurę przetargową, wyłoniono Wykonawcę  Konsorcjum firm: 
GRUPA EKOENERGIA Sp. z o.o.,Sierakowice Prawe 141D,96-100 Skierniewice – LIDER
ECO-THERM Sp. z o.o.,ul. Jana Pawła II 177/179,99-400 Łowicz – PARTNER
ENVIROENERGY Sp. z o.o.,ul. Księżacka 5, 99-400 Łowicz – PARTNER
 i przygotowano do podpisania umowę na wykonanie zadania pn. „Poprawa efektywności 
energetycznej budynku użyteczności publicznej poprzez głęboką termomodernizację 
kompleksu oświatowego w miejscowości Dobre wraz z zastosowaniem odnawialnych 
źródeł energii” na kwotę 4 986 000,00 zł
23/Podpisano umowę na dofinansowanie w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i 
Środowisko 2014-2020, Działanie 2.3. Gospodarka wodno – ściekowa w aglomeracjach, 
Typ projektów: Projekty dotyczące gospodarki wodno- ściekowej realizowane w regionach 
lepiej rozwiniętych w aglomeracjach o wielkości od 2000 RLM do 10000 RLM pod nazwą:
„Rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Dobre gmina Dobre dz. nr 107, obręb 
Zdrojówki wraz z budową kanalizacji sanitarnej w miejscowości Dobre” 
24/Złożono wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki  „Programu rozwoju szkolnej 
infrastruktury sportowej – edycja 2017” pn. „ Budowa boisk sportowych z rządzeniami 
towarzyszącymi”.
25/Przeprowadzono procedurę przetargową, wyłoniono Wykonawcę  firmę   
Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów Sp. z o.o. 05-300 Mińsk Maz. Ul. Kolejowa 28  i 
podpisano z nim umowę na wykonanie zadania na kwotę 388 895,34 zł  na wykonanie 
zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 220312W w m. Jaczewek – etap I na odcinku 
980 mb gmina Dobre, powiat miński, woj. mazowieckie”
26/W trakcie przygotowania jest wniosek o pożyczkę z WFOŚ w Warszawie na inwestycję: 
„Budowa sieci wodociągowej rozdzielczej z przyłączami w miejscowości Drop, Makówiec 
Duży, Sąchocin, Świdrów  oraz stacji podnoszenia ciśnienia w sieci wodociągowej w 
miejscowości Sąchocin, gmina Dobre”
27/Przygotowano i ogłoszono przetarg nieograniczony na zadanie pn.” Dostawa z montażem 
energooszczędnych źródeł światła oświetlenia ulicznego typu LED, na terenie gminy Dobre”. 

28/Trwają prace związane z  budową  trzech odcinków sieci wodociągowej tj.  Modecin-
Świdrów, Drop – Świdrów, Sąchocin – Świdrów w sumie ok. 3 km. Budowa prowadzona jest 
trybem gospodarczym przez pracowników Urzędu  i gminną koparką. Na dzień dzisiejszy 
wykonano ok. 2300 mb sieci wodociągowej.

29/Prowadzone są prace związane z budową stabilizacji cementowych czynem gospodarczym tj.
przez pracowników Urzędu oraz mieszkańców poszczególnych wsi. Do dnia dzisiejszego 
wykonano stabilizacje w  miejscowościach: Czarnocin, Drop, Joanin, Grabniak, Głęboczyca, 
Makówiec Mały, Ruda Pniewnik oraz w Rudzienku stabilizacja wykonywana jest w dniu 
dzisiejszym.

30/ W związku z przeprowadzonym postępowaniem na opracowanie: " oceny aktualności 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego gminy Dobre, zgodnie z art. 32 ustawy z dnia 27 
marca 2003r. O planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym  Zamówienie zostało 
udzielone oferentowi, który przedstawił najkorzystniejszą cenowo ofertę tj. Firmie: 
Projektownia Andrzej Krymow ADVENTURES Andrzej Krymow ul. Zubrzyckiego 54, 09-
410 Płock za cenę 5 500zł. 
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31/ W wyniku przeprowadzonego rozeznania cenowego wybrany został wykonawca 
dokumentacji projektowej rozbudowy oświetlenia ulicznego w miejscowościach Kąty 
Borucza, Kobylanka, Sołki i Świdrów. Dokumentację wykona spółka z o.o. „RYBKA” z 
Kobyłki za łącznym wynagrodzeniem 17.850,00 złotych brutto. Termin wykonania 
dokumentacji 31 sierpnia 2017 rok.

32/W ramach dodatkowego zlecenia, w tym samym terminie, za wynagrodzeniem 4.150,00 
zł brutto, spółka wykona również dokumentację oświetlenia ulicznego w miejscowości 
Rąbierz Kolonia.

33/Również w wyniku przeprowadzonego rozeznania cenowego wybrany został wykonawca
czynności polegających na obustronnym wyznaczeniu punktów granicznych działki 
oznaczonej numerem 153 w miejscowości Wólka Czarnogłowska gm. Dobre.Prace wykona 
Pan Grzegorz Cybulski – geodeta uprawniony, za wynagrodzeniem 1.700,00 złotych w 
terminie do 31 lipca 2017 roku.

34/Uzyskano decyzję komunalizacyjną stwierdzającą nabycie przez Gminę Dobre, 
nieodpłatnie prawa własności działek o nr 1, 3, 9, 18/1, 18/2, 18/3, 39 i 181 w Adamowie 
(działki te stanowią drogi) .

35/W wyniku zasiedzenia uregulowany został stan prawny działek (dróg) w miejscowości 
Dobre. Na mocy postanowienia Sądu Rejonowego w Mińsku Mazowieckim Gmina Dobre 
stała się właścicielem działek o nr 103/2, 1104, 1184, 135, 14, 203/6, 203/9, 228/1, 601/2, 
602, 717, 786, 908/3, 2011/1, 2011/2, 2011/3 położonych w miejscowości Dobre.

36/W związku z przymrozkami wiosennymi, które spowodowały szkody w uprawach 
sadowniczych Wójt Gminy wystąpił do Wojewody o powołanie komisji do szacowania strat 
w gospodarstwach rolnych i działach specjalnych produkcji rolnej. Osoby poszkodowane 
w/w zjawiskiem, mogą składać wnioski o oszacowanie szkód w swoich  gospodarstwach 
w terminie do dnia 09 czerwca 2017 roku. 

37/W dniu 31 marca 2017 roku podpisane zostały akty notarialne dotyczące:

- zakupu działek o nr 37, 302 i 331 w miejscowości Makówiec Duży 

- darowizny działki 45 w miejscowości Makówec Duży

Działki zostały nabyte do gminnego zasobu nieruchomości od osób fizycznych, z 
przeznaczeniem na uregulowanie stanu prawnego działek zajętych pod drogę gminną 
prowadzącą do Makówca Małego.

38/Rozpoczął się remont budynku gminnego położonego w Dobrem przy ulicy Rynek 20. W
ramach remontu wykonane zostaną następujące m.in. takie prace jak: docieplenie ścian 
styropianem, demontaż, wykonanie i oprawienie parapetów, wykonanie tynku akrylowego, 
11.000,00 złotych. Termin wykonania prac 16 czerwca 2017 roku.

Do pkt.5. Interpelacje i zapytania radnych.

1/radna H.Wadas – rząd obiecał nam dodatkowe subwencje  na reformę oświatową , czy 
  rzeczywiście tak jest  czy wystarczy jedynie na wynagrodzenie ? Czy oddziały   
   przedszkolne będą działały tak jak do tej pory , czy jest subwencja? Co z zatrudnieniem w 
   gimnazjum , czy wszyscy będą mieli zatrudnienie ?
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Czy byłaby możliwość ustalenia ryczałtu dla działkowiczów za odprowadzanie śmieci ?
Chciałabym o wyjaśnienie  stabilizacji drogi w Adamowie dla informacji Pani sołtys z 
Adamowa .                                                                                     
2/ P.W.Słowik sołtys sołectwa Katy Borucza – proszę sołtysów o zorganizowanie spotkania 
   z sołtysami jeszcze w tym roku .
3/ P.M.Gadomska sołtys sołectwa Poręby Stare – co z wykupem działki pod drogę w   
    Porębach Starych?
4/Radny Sł.Wierzba – kiedy będzie zakończona droga w Jaczewku ?
5/Radny R.Kur- kiedy będzie wolna koparka , aby wykopać rowy ? Na jakim etapie jest 
    projekt wodociągu w Kątach Borucza?
6/P.H.Orzechowska sołtys sołectwa Modecin- czy jest grafik na roboty z funduszu  
   sołeckiego?
7/Radny W.Bogucki – świetlice wiejskie, na jakim etapie są projekty? Chciałbym zapytać o 
 koparkę , kiedy będzie wolna ? Co ze starą gminą , na jakim etapie jest proces rozbiórki?
 Kiedy będzie stabilizacja  w Wólce Mlęckiej , Gęsiance, Osęczyźnie?
8/P.R.Sarna sołtys sołectwa Brzozowica -proszę o lustro w Walentowie , są folie ogrodnicze
  i w stronę Kobylanki nic nie widać ,
9/Radny St.Pawiński – czy będzie kontynuowane łatanie dziur na drogach bitumicznych w 
   Rąbierzy ? Kiedy ruszy natrysk drogi w Antoninie?
10/Radny P.Sadurski – czy podczas opracowywania dokumentacji na szkołę wzięto pod 
   uwagę wyniki ekspertyzy z 2009 roku ? Czy w trakcie procedury przetargowej  
    udostępniono oferentom ekspertyzę budowlaną z 2009 roku ? Czy oferenci są świadomi 
   stanu technicznego więźby dachowej na budynku starej szkoły ? Dlaczego Wójt nie   
    skorzystał ze 100% dofinansowania na kastrację , czipowanie zwierząt w 2016 roku i 
    sterylizację? Co z drogą w Rąbierzy Kolonii pomiędzy Antoniną , a ul.Targową?

Radny W.Bogucki – droga po wykopach koło państwa Kuźmów , proszę o żużel , co  w tym 
temacie ?
Radny St.Paderewski – czy Rynia w tym roku może liczyć na nakładkę bitumiczną przez 
wieś?
Czy będzie nitka wodociągowa w teren rekreacyjny ,żeby projekt nie stracił ważności ?
Radny M.Poławski – na drodze w kierunku Czarnogłowia na wysokości targowicy jest 
zapadnięta droga po przecisku .
P.Kuligowska  mieszkanka gminy Wierzbno -jestem mieszkańcem Brzeźnika ,ale nasi 
mieszkańcy  korzystają z usług , szkoły Gminy Dobre . Nasza miejscowość jest otoczona
infrastrukturą  wodociągową  gminy Dobre i ze względów technicznych  jest uzasadnione ,
aby podłączyć się do wodociągu gminy Dobre . Nasza wieś zabezpieczyła środki na 
wodociąg , liczymy na to i złożyliśmy pismo ,aby Państwo wyrazili zgodę na podłączenie 
się  do waszego wodociągu . Jest nasza ogromna prośba , aby Państwo  wyrazili zgodę . 
Chodzi nam o zapewnienie ,że będzie zgoda.
Przew.Rady Gminy – rozmawialiśmy na ten temat na Komisji BOR , zapadła decyzja ,że nie
wyrażamy zgody , musimy dbać o nasza gminę  z  całym szacunkiem dla mieszkańców 
Waszej miejscowości . Sami musimy kopać studnię.
P.Kuligowska – jest to kwestia uzgodnienia warunków . Można to jeszcze raz rozważyć.
Wójt Gminy – wpłynęło do mnie takie pismo. Ja rozumiem  sytuację  , ale byłbym 
gołosłowny mówiąc ,że wyrażam zgodę na podłączenie się do sieci wodociągowej.
Zasoby wody musi ocenić geolog . Są jeszcze kwestie finansowe.
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Do pkt.6 a/przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Warszawie Zespół w Siedlcach  w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy       
sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2016 rok ,

Odczytano opinię , opinia na piśmie w załączeniu do niniejszego protokółu.

Do pkt 6 b /przedstawienie  Uchwały Składu Orzekającego  Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie Zespół w Siedlcach  w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej      
Rady Gminy Dobre o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2016 rok.

Odczytano opinię , opinia na piśmie w załączeniu .

Do pkt.6 c/dyskusja,

Dyskusji nie prowadzono z uwagi na to ,że materiały zostały omówione na posiedzeniach 
Komisji.

Do pkt.6 d/przedstawienie wniosku  Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy
    za 2016 rok.

Odczytano wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielnie absolutorium dla Wójta Gminy za 
2016 rok. Na piśmie w załączeniu do niniejszego protokółu.

Do pkt.7.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Gminy  Dobre wraz ze sprawozdaniem  z wykonania  budżetu za 2016 rok .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXV/202/17 na piśmie  w załączeniu .
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych zgodnie z załączoną listą obecności.

Do pkt.8.Podjęcie uchwały  sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dobre za 2016 rok.

Wójt Gminy – zwracam się do Rady Gminy o udzielenie absolutorium . Opinie RIO są 
pozytywne . Uważam , ze budżet wykonany jest bardzo dobrze . Wypracowano nadwyżkę 
budżetową . Zespół , z którym współpracuję  jest wiarygodny , godny zaufania . Oczywiście
Radzie Gminy , dzięki rozwadze i dobrej woli współpracy . Nie miałem przeszkód ,żebym
czegoś nie robił.
Zaangażowanie  wszystkich jest bardzo duże.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za przy 1 przeciwnym .
Uchwała Nr XXV/203/17 na piśmie  w załączeniu .
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych zgodnie  z załączoną listą obecności .

Wójt Gminy -  dziękuję za udzielenie absolutorium, dziękuję i tym , którzy byli przeciw.
Dziękuję Pani Skarbnik , Pani sekretarz i wszystkim pracownikom . Nie mam uwag do 
pracowników . Będziemy starali się jeszcze bardziej dbać o rozwój gminy .

Do pkt.9.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dobre.
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Radni w głosowani jawnym podjęli uchwałę 10 głosami za przy 1 przeciwnym.
Uchwała Nr XXV/204 / 17 na piśmie  w załączeniu .

Do pkt.10.Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej .

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli ocenę zasobów pomocy społecznej .
Ocena zasobów stanowi załącznik do niniejszego protokółu.

Do pkt.11.Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej 
w Dobrem.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę .
Uchwała Nr XXV/205/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.12.Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Dobrem.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę .
Uchwała Nr XXV/206/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.13..Podjęcie uchwały w sprawie opłat targowej , sposobu jej poboru oraz określenia 
inkasentów    i wysokości pobieranego wynagrodzenia.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę .

Uchwała Nr XXV/207/17 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.14.Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia „Programu zapobiegania bezdomności oraz 
opieki nad bezdomnymi zwierzętami na terenie gminy Dobre „.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXV/208/17 na piśmie w  załączeniu .

Do pkt.15 .Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr VI/35/15 Rady Gminy Dobre z dnia 
27  maja 2015 roku w sprawie  wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Dobre na lata 2015-2020 .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXV/209/17 na piśmie w  załączeniu .

Do pkt.16.Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu 
rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Dobre wraz z liczbą punktów przyznanych każdemu kryterium oraz określenie 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXV/210/17 na piśmie w  załączeniu .
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Do pkt.17.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy 
Dobre    na lata 2017 -  2027 .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXV/211/17 na piśmie w  załączeniu .

Do pkt.18.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2017 rok.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
Uchwała Nr XXV/212/17 na piśmie w  załączeniu .

Do pkt.19.Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji .

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji tj.z dnia 
22 marca 2017 roku.

Do pkt.20.Odpowiedzi na zapytania radnych i sołtysów .

Wójt Gminy – 1/subwencja dla szkół nie jest zwiększona , być może dotrze do nas jeszcze 
jakaś informacja , na następnej sesji poinformuję o skutkach finansowych reformy.

Radca prawny wypowiedział się  w kwestii pisma GS- z pisma nie wynika wprost jaka jest 
intencja wnioskodawcy , do rozpatrzenia pisma uprawniony jest Wójt .
Radny St.Paderewski – tu nie chodzi o umorzenie , tu chodzi o odstąpienie od naliczania 
podatku na czas sprawy sądowej .
Skarbnik Gminy – to nie jest możliwe , jeśli Rada podejmie uchwałę to i tak ta uchwała 
zostanie uchylona.
Radny St.Paderewski – jeśli to ma być klęska dla gminy to GS odstąpi od tej prośby .
Radca prawny – rada nic nie może w tej kwestii , tu chodzi o prawo,

2/zatrudnienie dla pracowników ,  w arkuszach organizacyjnych ujęci są wszyscy 
pracownicy pedagogiczni. Jest wyjątek , obniżyłem etat sekretarki w gimnazjum do 1/2 etatu
W zespole szkolono przedszkolnym będzie 22 oddziały  i jedna sekretarka , a w gimnazjum 
9 oddziałów i pół etatu sekretarki . Nie może być na cały etat bo to nijak się ma do
rzeczywistości .
3/podrzucanie śmieci , nie mam na to wpływu .Jedynym rozwiązaniem jest ustawienie 
kamer w celu namierzenia sprawcy,
Radna H.Wadas – na dzień dzisiejszy płaca tylko nasi mieszkańcy ?
Wójt Gminy – nie . Działkowicze tez płacą , proszę sołtysów ,aby ruszyć do działkowiczów 
z deklaracjami.
P.P.Nowakowska sołtys sołectwa Rakówiec – może trzeba wysłać pisma do 
działkowiczów ,że mają możliwość składania deklaracji przez internet.
Wójt Gminy – jest to temat na komisję BOR,
4/droga w Adamowie , będzie realizowana ,ale nie wiem w jakim czasie , musi być 
dokumentacja . Stabilizacja będzie robiona w tym roku , ale to zależy od projektu ,
5/grunty pod drogę w Porębach Starych , mamy wycenę rzeczoznawcy , wykup gruntu 
nastąpi , będzie odpis u notariusza,
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6/realizacja drogi w Jaczewku , umowa z wykonawca jest podpisana , wykonawca wejdzie z
pracami w ciągu miesiąca,
7/rowy w Wolce Kokosiej, jak nam się uwolni koparka po wykonaniu wodociągu będą prace
na rowach,
8/wodociąg  Kąty  Borucza , przedłużyłem termin wykonania dokumentacji z uwagi na 
błędy w stanie prawnym . W tym roku i tak wodociąg nie będzie budowany,
9/grafik na roboty w funduszu sołeckim,w Modecinie jest żwirowanie dróg ,ale musimy 
jeszcze trochę poczekać , aż uwolni się nam koparka,
10/projekty na świetlice , dokumentacje są na ukończeniu ,
11/nie potrafię odpowiedzieć kiedy będzie wolna koparka ,ale proszę doprecyzować na ile 
dni,
Radny W.Bogucki – na 4-5 dni,
Radna H.Wadas – to nie jest jedyna wieś , która oczekuje na koparkę .
Wójt Gminy – jest bardzo wiele prac do wykonania , może w sierpniu będzie wolna .
12/budynek po byłym urzędzie gminy  ,opracowywana jest dokumentacja na rozbiórkę tego 
budynku,
13/kiedy stabilizacja na drodze w Wólce Mlęckiej, czekamy na dokumentację ,jestem 
umówiony z dyrektorem Solonkiem, Osęczyznę robimy 14 czerwca od szóstej rano,
14/lustro koło Pana Kulmy , sprawę przekieruję do Zarządu Dróg,
15/łatanie dziur na drodze w Rąbierzy, masę bitumiczną  mamy ,nie mam ludzi do pracy,
16/szukam wykonawcy na nakrapianie drogi, nie mamy pieniędzy ,

Radny St.Pawiński – wspomniał Pan ,że będzie nabór leszu , może na drogę po wykopach 
pod linię kablową ,
Wójt Gminy – o tym też myślałem.

17/pytania Pana Sadurskiego, ekspertyza dot.szkoły jest w posiadaniu gminy . Z tej 
ekspertyzy nic nie wynika , nie będę się do tej ekspertyzy odnosił .
Udostępnienie ekspertyzy wykonawcom i czy wykonawcy są świadomi stanu szkoły . 
Wykonawcy mają zrobić to co my sobie życzymy.
Dlaczego nie nie skorzystałem z programu sterylizacji , nie było takiego programu .
Utrzymujemy nasze zwierzaki , mają czysto , są dożywione . Była inspekcja weterynaryjna,
nie stwierdzono nieprawidłowości . Wspomagamy stowarzyszenie , które opiekuje się 
zwierzętami  , w postaci karmy .
18/ z drogą  Antonina – ul. Targowa , droga została zwężona gdyż właściciel  wytyczył 
swoją działkę , odciął się od strony drogi,
19/ co z drogą koło  Państwa Kuźmów, byliśmy na tej drodze , woda rozmiękczyła grunt , 
trzeba znowu nawieźć  kruszywa,, w przyszłym roku będzie większy przepust,

Radny W.Bogucki -gdyby był żużel to można jedną wywrotkę tam wysypać.

20/czy Rynia może liczyć na nakładkę , w tym roku na pewno nie będzie nakładki ,
21/zapadanie drogi koło targowicy , faktycznie jest tam zapadlina, zostanie to naprawione , 
zgłaszałem problem. Obecnie odwadniamy targowicę , będę prosił Radę o środki na zakup
nowej budki bo ta istniejąca nie nadaje się do użytku .

Do pkt.21.Wolne wnioski .
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P.K.Rosa sołtys sołectwa Dobre II – kiedy będą naprawione ubytki na drodze na 
ul.Targowej? Czy będzie kanalizacja  ?
Wójt Gminy – planujemy kanalizację ,ale proszę jeszcze poczekać.
Radny M.Poławski – czy gmina będzie  przystępować do projektu związanego z wymianą 
pieców  na paliwo stałe?
Wójt Gminy – możemy do tego przystąpić gdy mieszkańcy podłączą się  do gazu .
Z-ca Wójta Gminy – w tym roku można było otrzymać maksymalnie pięć tysięcy złotych do
pieca nie więcej niż 75 % .

Radny Piotr Sadurski złożył  do Rady Gminy  wniosek formalny :

„Wniosek formalny

Panie wójcie z dokumentacji przetargowej na remont starej szkoły  wynika ,że
realizator zamówienia ma obowiązek wykonać ocenę stanu więźby dachowej .Proponuję 
powołanie komisji , która z ramienia gminy będzie dokonywała oceny stanu więźby 
dachowej na starej szkole wspólnie z wykonawcą . W skład komisji proponuje powołać  
dwóch kandydatów , których wskaże wójt , dwóch kandydatów , których ja wskażę i wójta 
jako gospodarza gminy .Będziemy mieli pewność ,że podczas remontu dokładnie 
sprawdzono stan techniczny więźby dachowej .Bo wszystkim nam zależy na 
bezpieczeństwie uczących się w szkole dzieci. „

Z-ca Wójta Gminy – do tej grupy , która  zna ekspertyzę  powinien i Pan należeć.
Nieważne  kto należy do jakiego komitetu , cel jest wspólny .Stanowisko było zawsze jedno,
szkołę trzeba remontować. Jest mi przykro ,że Pan ma takie stanowisko .
Przew.Rady Gminy – ja znam ekspertyzę bardzo dobrze . Jakim prawem  chce Pan powołać 
komisję , kto się zna na wymianie dachu .Jeśli chodzi o pisma to uchwałę o budowie szkoły 
dostaliśmy na pięć minut przed sesją . Nikt nie powiedział nam ile będzie kosztowała nowa 
szkoła. To ja pierwszy poruszyłem problem gdy spadał tynk . Obito tynk zamiast budynek 
ocieplić i dopiero położyć tynk.
Radny M.Poławski – proszę o głosowanie nad wnioskiem .
Radny St.Pawiński – Pan się czepia nie wiadomo czego , Pan jest popierany przez pewną 
grupę , skoro Pan kandydował do rady to powinien Pan wiedzieć jak się zachować. Po to 
jesteśmy ,żeby nie utrudniać ,a żeby pomagać.
P.K.Rosa – prosimy o melisę na następną sesję , tego nie da się wytrzymać.
Z-ca Wójta Gminy – Pan Sadurski mówi ,że kandydował po to , aby było lepiej , niech Pan 
nie przeszkadza.
Radny St.Paderewski – umknęło Panu pytanie o wodociąg dla działkowiczów.
Wójt Gminy – podjąłem działania ,ale komitet , który zawiązał się nie działa , n ie odzywa 
się . Nie umknie nam przedłużenie ważności pozwolenia na budowę .
Radny St.Paderewski – prosiłem o montaż furtki z targowicy na plac cmentarny , tylko raz 
w roku.
Wójt Gminy – nie ma takiej potrzeby.
Radny St.Paderewski – czy gmina ma rębak do ciągnika?
Wójt Gminy - a kto ma to robić , ja mam za mało ludzi.
Radny St.Paderewski – chodzi o to , aby na bieżąco robić porządek .
Wójt Gminy – mieszkańcy na bieżąco zabierają drzewo , nie ma potrzeby rębaka.
Przew.Rady Gminy – pisze Pan Sadurski ,że radni od Pana Chmielewskiego wstrzymali 
budowę szkoły , jak mogli wstrzymać skoro było ich tylko pięciu.
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Radny P.Sadurski – proszę o sprostowanie ,że pięciu radnych.
Wójt Gminy – jaką Pan ma wiedzę co do budownictwa?
Radny P.Sadurski – Pan ma wiedzę i ja też mam .
Wójt Gminy – kierownik budowy nie wpuści Pana  na teren budowy.
Przew.Rady Gminy – wykonawca nie pozwoli na to ,aby komisja wspólnie z wykonawcą 
dokonywała oceny więźby dachowej .Gmina to nie Rada Gminy , a Pan pisze z ramienia 
gminy.
Radny Sł.Wierzba – proszę o głosowanie nad wnioskiem.

Radni w głosowaniu jawnym nie przyjęli wniosku radnego Sadurskiego.
Za wnioskiem głosował 1  radny , przeciw 8 radnych , 2 radnych wstrzymało się od głosu.

Radny P.Sadurski – pisma proszę w pełni do protokółu.
Wójt Gminy – jest pan kłamcą .
Przew.Rady Gminy – każda straż ma dwa rodzaje kluczy , a że państwowa straż nie miała 
kluczy to ich problem .
Przew.Rady Gminy -  w internecie  ukazał się film o drodze w Jaczewku , czy  to Pan 
ten film  wstawił?
Radny P.Sadurski – nie , to nie ja.
Z-ca Wójta Gminy – proszę o sprostowanie.
Przew.Rady Gminy – to film z 2013 roku , proszę nie mieszać tego Wójta. W dniu
29 grudnia 2016 roku była kontrola u jednego z naszych rolników , czy Pan o tym wiedział?
Radny P.Sadurski – nic nie wiedziałem na ten temat.
Przew.Rady Gminy – a kto pisał skargę?
Radny P.Sadurski -nie wiem.
Radny St.Pawiński – cieszę się ,że ktoś jeszcze zajmuje się drogą w Antoninie  . Skoro 
została odorana droga to widocznie właściciel miał takie prawo.
Wójt Gminy – żeby można było zrobić stabilizację trzeba byłoby nawieźć najpierw żwiru.
P.W.Rastawicki radny powiatowy – zbliża się czas składania wniosków do powiatu.
Proszę o kontakt ze mną .Przekazałem informację dot. odnowienia nawierzchni na drogach 
powiatowych w 2017 roku.
Z-ca Wójta – była informacja ,że tylko gmina Dobre uczestniczy w finansowaniu zadań 
wspólnie  z powiatem.
P.Rastawicki – inne gminy również uczestniczą w takich zadaniach .
Radny St.Paderewski  – czy dałoby radę  połączyć powiat miński z powiatem wołomińskim 
jeśli chodzi o zadanie dot. drogi przez Rynię?
P.Rastawicki – tego chyba nikt nie da rady.
Przew.Rady Gminy –  było otwarcie oddziału chirurgicznego.
P.Rastawicki – było otwarcie pawilonu , a nie oddziału. Dyrekcja musiała przeprowadzić 
przetarg na zakup szafek i wyposażenia .
Wójt Gminy – zwracam się do radnego Sadurskiego o sprostowanie pismo dot.hydrantu w 
Brzozowicy .Pan opiera się na nieprawdziwych danych.
Nie pozwolę , aby Pan wypisywał bzdury , proszę natychmiast sprostować to pismo.
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Do pkt.22.W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy dokonał 
zamknięcia sesji.

Protokółowała: Przewodniczący Rady Gminy
Anna Kalinowska

      Waldemar Szymański 


